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RG.0012.2.2011 

 
Protokół 4/11 

Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli  
działalności gospodarczej i finansowej sołectw  

w dniu 17 marca  2011 roku. 
 
 
Na posiedzeniu Komisji obecni byli: 
1. Kazimierz Pasztaleniec  – Przewodniczący Komisji 
2. Jerzy Gorczyca  – Z-ca Przewodniczącego  
3. Stanisław Rybak  – Członek Komisji  
4. Jerzy Ryzak – Członek Komisji 
5. Mariusz Skwara – Członek Komisji  
6. Edward Wermiński – Przewodniczący Rady Gminy 
7. Eugeniusz Żak - Sołtys wsi Musików   
8. Zofia Stec   – Sołtys wsi Rzeczyca Długa 
9. Zofia Kasprowicz – Sołtys wsi Dąbrowa Rzeczycka 
10. Grzegorz Krawiec  – Sołtys wsi Rzeczyca Okrągła  
11. Władysław Motyka – Sołtys wsi Kępa Rzeczycka 
12. Jolanta Lachowska – Sołtys wsi Wola Rzeczycka 
13. Bolesław Puka – Sołtys wsi Żabno 
14. Tadeusz Jędrzejewski – Sołtys wsi Radomyśl nad Sanem 
15. Joanna Dudzińska – Inspektor UG ds. oświaty 
16. Danuta Symula – mieszkanka m. Nowiny 
 
Porządek posiedzenia: 
1). Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2). Przyjęcie porządku obrad. 
3). Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
4). Kontrola działalności gospodarczej i finansowej sołectw: Musików, Rzeczyca Długa, 

Rzeczyca Okrągła, Dąbrowa Rzeczycka, Kępa Rzeczycka, Wola Rzeczycka, Żabno i 
Radomyśl nad Sanem. 

5). Sprawy bieżące, wolne wnioski i zapytania. 
6). Zakończenie posiedzenia Komisji. 
 
Ad. 1. Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 905 a zakończyło o godz. 1220. 
Otwarcia posiedzenia Komisji dokonał Przewodniczący Komisji Kazimierz Pasztaleniec, 
który powitał przybyłych członków komisji i zaproszonych gości. 
Następnie na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Komisji Kazimierz Pasztaleniec przedstawił proponowany porządek obrad, 
który został przyjęty bez uwag w głosowaniu  - jednogłośnie. 
 
Ad. 3. 
Protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji został przyjęty bez uwag. 
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Przed przystąpieniem do kontroli sołectw Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Kazimierz 
Pasztaleniec udzielił głosu inspektor ds. oświaty Joannie Dudzińskiej. 
P. Joanna Dudzińska poinformowała, że do Komisji Rewizyjnej wpłynęło pismo od                
P. Danuty Symula z Nowin, która zwróciła się o sprawdzenie ile wynosi kwota subwencji na 
dziecko w stopniu upośledzenia umiarkowanego w latach 2006-2010, nadmieniając, że jest 
matką dziecka, która uczęszcza do szkoły w Radomyślu w systemie nauczania 
indywidualnego. 
P. Dudzińska wyjaśniła, że kwota subwencji jest zależna od stopnia i rodzaju 
niepełnosprawności ucznia tj. czy dziecko ma problemy ze słuchem, wzrokiem, czy jest 
dotknięte upośledzeniem ruchowym umiarkowanym lub głębokim. 
Na dziecko z upośledzeniem w stopniu umiarkowanym w 2006r. gmina otrzymała subwencję 
roczną w wysokości 15.884 zł, w 2007r. – 17.761 zł, w 2008r. – 20.595 zł, w 2009r. –22.796 
zł, a w 2010r. – 24.789 zł. 
Dla informacji P. Dudzińska podała, że wydatki na wynagrodzenie dwóch nauczycieli, którzy 
realizują nauczanie indywidualne córki P. Danuty Symuli włączając w to składki ZUS, 
funduszu pracy, wyniosły rocznie w kwocie 31.075 zł. 
P. Danuta Symula wyjaśniając motywy skierowanego do Komisji Rewizyjnej pisma wyjaśniła, 
że jej intencją nie było przede wszystkim sprawdzenie wysokości subwencji  lecz możliwość 
zorganizowania córce zajęć indywidualnego nauczania w szkole. Takie są między innymi 
zalecenia w orzeczeniu o niepełnosprawności jej dziecka. Nadmieniła, że priorytetem 
powinno być dobro dzieci będących w takiej sytuacji. Chodzi  o możliwość rozwoju wśród 
dzieci, kontaktu ze środowiskiem i integracji, gdyż jak do tej pory nauka odbywa się w domu.            
P. Symula zwróciła się z prośbą o zajęcie się tą sprawą i jej pozytywne rozpatrzenie. 
P. Dudzińska poinformowała, że odbyła rozmowę z Dyrektorem Szkoły w Radomyślu, który 
powiadomił, iż córka P. Danuty Symuli będzie uczestniczyć w zajęciach świetlicowych, 
integracyjnych w szkole. Będzie to zorganizowane na prośbę i po rozmowie Dyrektora z P. 
Symulą. Jeśli zaś chodzi o prowadzenie nauczania indywidualnego w szkole to jest taka 
możliwość, ale Dyrektor musi opracować procedury i wówczas zajęcia organizuje się w 
szkole, gdy nie ma ku temu warunków w domu. Dyrektor szkoły w tym zakresie podejmie 
decyzję i z pewnością udzieli  informacji i odpowiedzi zainteresowanej P. Danucie Symuli. 
Radny Jerzy Ryzak wyraził opinię, że powyższą sprawą powinna się zająć Komisja Oświaty i 
Spraw Społecznych jako komisji merytoryczna w tym  zakresie. 
 
Ad. 4. 
W tym punkcie Komisja wysłuchała informacji oraz dokonała kontroli w temacie  działalności 
gospodarczo – finansowej sołectw: 
 
1. Musików 
Sołtys sołectwa Musików Eugeniusz Żak poinformował, że powierzchnia sołectwa wynosi 
126 ha, w tym jest 27 ha pastwisk oraz 1,5 ha lasu. W majątku sołectwa znajduje się Dom 
Ludowy wraz z wyposażeniem oraz plac zabaw. 
W 2010r. odbyło się jedno Zebranie Wiejskie, a posiedzeń Rady sołeckiej – 3. Protokoły z 
Zebrań Wiejskich zostały spisane i przekazane do Urzędu Gminy, natomiast nie spisano 
protokolarnie przebiegu spotkań Rady Sołeckiej. 
Wykorzystanie funduszu sołeckiego w kwocie 7.252 zł przez sołectwo Musików w 2010r.: 
1. Remont dróg (zakup kruszywa) – 1.252 zł. 
2. Zakup materiałów na ogrodzenie placu zabaw i Domu Ludowego – 6.000 zł 
Całość funduszu sołectwa została wykorzystana. 
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Ewidencja środków majątkowych sołectwa nie jest prowadzona. Przekazanie majątku od 
poprzedniego sołtysa nie nastąpiło protokolarnie. 
Dochody sołectwa uzyskane w 2010r pochodziły przede wszystkim ze sprzedaży drewna 
opałowego w kwocie 1.324 zł. Wydatki sołectwa związane były z remontem Domu Ludowego 
tj. z wymianą pokrycia dachowego – 5 tyś zł. Zakup materiałów został dofinansowany ze 
środków stowarzyszenia oraz budżetu gminy. 
Problemy sołectwa wskazane przez sołtysa: 
1. Brak operatu na drzewo olszowe w ilości 200 szt. ze względu na uznanie terenu gdzie rosną 
drzewa jako obszar leśny. 
2. Sprawa wałęsających się psów stwarzających zagrożenie dla mieszkańców. 
 
2. Rzeczyca Długa 
Sołtys sołectwa Rzeczyca Długa Zofia Stec poinformowała, że przekazanie jej majątku 
będącego w posiadaniu sołectwa nie odbyło się w drodze protokołu zdawczo – odbiorczego. 
Przejęła jedynie klucze do Domu Ludowego, pieczątki i tablicę. Obecnie jest prowadzona 
ewidencja środków majątkowych Domu Ludowego. 
W 2010r. środki finansowe  w kwocie 20.768 zł w ramach funduszu sołeckiego zostały 
wykorzystane na: 
1. Modernizację mostów i remont dróg wiejskich – 8.000 zł. 
2. Doposażenie Domu Kultury i zakup środków czystości – 2.243 zł. 
3. Remont przystanków autobusowych – 200 zł. 
4. Dofinansowanie LZS – 1100 zł. 
5. Dofinansowanie OSP – 500 zł. 
6. Utworzenie placu zabaw – 7.000 zł 
7. Zatrudnienie instruktora aerobiku – 600 zł. 
8. Dofinansowanie Zespołu Szkół w Rzeczycy Długiej – 1.000 zł 
Fundusz nie został w całości zrealizowany. Nie wykorzystano 125 zł z zadania na Dom 
Kultury. 
Sołectwo w 2010r. uzyskało dochody w kwocie 3.300 zł za wynajem sali w Domu Kultury na 
organizację imprez okolicznościowych. W tym okresie odbyło się trzy Zebrania Wiejskie oraz 
pięć posiedzeń Rady Sołeckiej. Protokoły zostały spisane i przekazane do Urzędu Gminy. 
Problemem wskazanym przez Sołtys jest sprawa wałęsających się psów. 
 
3.Dąbrowa Rzeczycka 
Sołtys sołectwa Dąbrowa Rzeczycka Zofia Kasprowicz poinformowała, że majątek sołectwa 
został jej przekazany przez ustępującego Sołtysa tylko w formie ustnej. Otrzymała tablicę i 
pieczątkę Sołtysa oraz klucze do Domu Ludowego. 
W 2010r. fundusz sołecki w kwocie 13.810 zł został wykorzystany na zadania: 
1. Remont Domu Ludowego (zakup 2 szt. drzwi, parapetów, wymiana instalacji elektr.) – 
5.310 zł. 
2. Remont świetlicy przy remizie strażackiej – 4.600 zł. 
3. Remont dróg gminnych – 3.000 zł. 
4. Koszenie trawy przy placu zabaw i Domu Ludowym – 500 zł. 
5. Naprawa wiat przystankowych – 400 zł. 
Fundusz sołecki został w całości wykorzystany. 
Sołectwo uzyskało dochody ze sprzedaży działek w kwocie 208.900 zł. Z dzierżawy działek 
uzyskano 150 zł. 



 4

W 2010 r. odbyło się dwa Zebrania Wiejskie. Protokoły zostały przekazane do Urzędu Gminy. 
Posiedzenia Rady Sołeckiej odbyły się w miarę potrzeb. Protokoły z tych posiedzeń nie 
zostały spisane. 
Problemy wskazane przez Sołtysa dotyczące sołectwa: 
1. Powtarzająca się kradzież huśtawek – zawieszek na placu zabaw. 
2. Sprawa sprzątania śmieci przy drogach. 
3. Problem wałęsających się psów. 
 
4.Rzeczyca Okrągła 
Sołtys sołectwa Rzeczyca Okrągła Grzegorz Krawiec powiedział, że została mu przekazana 
przez poprzedniego sołtysa ewidencja majątku sołtysa w drodze protokołu zdawczo – 
odbiorczego. 
Sołectwo posiada 23 ha pastwisk. Część wydzierżawia stowarzyszenie. Sołectwo dysponuje 
Domem Ludowym  i placem zabaw. 
W ubiegłym roku fundusz sołecki wyniósł 13.096 zł. 
Środki finansowe zostały przeznaczone na: 
1. Utrzymanie bieżące dróg (zakup kruszywa) – 4.000 zł, 
2. Wydatki związane z bieżącym utrzymaniem Domu Ludowego (opłaty za gaz, wodę, 
energię elektr.) – 2.096 zł. 
3. Kontynuacja remontu Domu Ludowego i jego wyposażanie – 7.000 zł 
Fundusz sołecki wykorzystano w 100%. 
W 2010 r. sołectwo uzyskało dochód w kwocie 2.100 zł za wynajem sali w wyremontowanym 
Domu Ludowym  na organizację imprez okolicznościowych. 
W poprzednim roku odbyło się jedno Zebranie Wiejskie. Protokół sporządzono i przekazano 
do Urzędu Gminy. Odbyły się również cztery spotkania Rady Sołeckiej. 
Głównym problemem wsi jest podtapianie sołectwa przez wody nieuregulowanej rz. 
Łukawica. W br. sołectwo w ramach funduszu sołeckiego przy wsparciu stowarzyszenia 
przeznaczyło 2.500 zł na oczyszczenie zbiornika wodnego przy rzece, aby zapobiec zalewaniu 
sporych obszarów w centrum wsi. Zaplanowano również 1.500zł na remont przepustów 
wodnych. 
Sołtys zwrócił uwagę na potrzebę corocznie wykonywanej inwentaryzacji majątku sołectw. 
 
5.Wola Rzeczycka 
Sołtys sołectwa Wola Rzeczycka Jolanta Lachowska poinformowała, że przekazanie mienia 
będącego w zarządzie sołectwa od poprzedniego sołtysa odbyło się na podstawie protokołu 
zdawczo- odbiorczego. 
W ramach przyznanej kwoty 21.020 zł funduszu sołeckiego w 2010r. zrealizowano 
następujące zadania: 
1. Remont dróg – 4.000 zł, 
2. Remont wiat przystanków autobusowych – 1.000 zł, 
3. Dofinansowanie turnieju Kołodzieja – 1.000 zł, 
4. Koszenie traw i zarośli – 1.200 zł, 
5. Remont budynku Domu Ludowego – 13.820 zł. 
Fundusz Sołecki wykorzystano w 100 %. 
Remont Domu Ludowego jest obecnie najważniejszym zadaniem sołectwa, które ma być 
wykonane w br. Przede wszystkim należy wymienić dach, który jest w fatalnym stanie 
technicznym. Zgromadzone zostały już materiały, miedzy innymi drewno na więźbę dachową 
oraz blacha zakupiona za kwotę 11.550 zł. W ramach remontu przewiduje się wykonanie 
nowej elewacji budynku. 
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Wpływy sołectwa przedstawiają się następująco: 
1. Za wynajem sali w Domu Ludowym – 790 zł. 
2. Za dzierżawę dołków wodnych – 92 zł. 
3. Za dzierżawę użytków rolnych – 1700 zł. 
4. Za dzierżawę ługów o powierzchni 50 ha – 18.066 zł 
5. Za sprzedaż drewna opałowego – 350 zł. 
W 2010r. odbyły się dwa Zebrania Wiejskie – protokoły zostały przekazane do Urzędu Gminy, 
a posiedzenia Rady Sołeckiej zwoływane są sporadycznie w miarę potrzeb. 
Sołtys wskazał jako problem nielegalną wycinkę drewna w lesie, sprawę wałęsających się 
psów oraz przygradzanie placów przez prywatne osoby. 
Sołtys zwróciła również uwagę, iż sołtysi nie są informowani przez Urząd Gminy o pracach, 
działaniach prowadzonych na terenie sołectwa oraz o rozstrzygnięciach przetargów na 
sprzedaż działek tj. czy nieruchomość została zbyta czy też nie. 
 
6. Kępa Rzeczycka  
Sołtys wsi Kępa Rzeczycka Władysław Motyka udzielając informacji na temat działalności 
sołectwa poinformował, że w 2010 r. odbyło się dwa Zebrania Wiejskie i dwa posiedzenia 
Rady Sołeckiej – protokoły zostały przekazane do Urzędu Gminy. 
Sołectwo posiada majątek w postaci: 
- Domu Ludowego wraz z wyposażeniem, ogrodzonego płotem betonowym i metalowym, 
ostatni częściowo zmodernizowanym, 
- garaże i toalety obok Domu Ludowego, 
- plac zabaw ogrodzony płotem betonowym, 
- trwałe zadaszenie na imprezy i uroczystości, 
- podkaszarka. 
Ewidencja składników majątku jest prowadzona. Przekazanie majątku sołectwa przez 
poprzedniego sołtysa nastąpiło  drodze protokołu. 
Fundusz sołecki w kwocie 8.829 zł został wykorzystany na: 
1. Remont dróg gminnych (zakup i transport kruszywa) – 3.200 zł 
2. Modernizacja Domu Ludowego (zakup 2 szt. drzwi i parapetów) – 4.122 zł 
3. Zakup paliwa i koszenie traw na placach i pastwiskach – 1.507 zł. 
Fundusz sołecki został w pełni wykorzystany. 
Dochody uzyskane przez sołectwo w 2010r.: 
- dzierżawa lokalu w Domu Ludowym pod sklep – 3.800 zł, 
- wynajem sali w Domu Ludowym na imprezy okolicznościowe – 260 zł, 
- spaśne – 40 zł 
- sprzedaż drewna opałowego – 139 zł. 
Razem dochody wyniosły – 4.239 zł. 
Sołtys powiedział, że problem w sołectwie stanowią dwa mosty. Jeden z nich jest 
nieprzejezdny, ze względu na zawalenie się konstrukcji. Przed drugim zaś stoi znak 
określający nośność 8 ton, który nie jest przestrzegany. 
Problemem są również wałęsające się psy. 
 
7. Radomyśl nad Sanem 
Sołtys sołectwa Radomyśl nad Sanem Tadeusz Jędrzejewski poinformował, że został mu 
przekazany przez ustępującego sołtysa majątek sołectwa w formie protokołu. 
Fundusz sołecki w kwocie 19.095 zł w 2010r. został wykorzystany na: 
1. Wsparcie orkiestry dętej (wynagrodzenie kapelmistrza) – 5.000 zł, 
2. Remont dróg (kruszywo) – 5.000 zł, 
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3. Wsparcie LZS – 5.000 zł, 
4. Remont przystanku autobusowego – 1.520 zł, 
5. Utrzymanie gajowego, zakup sadzonek – 2.575 zł 
Sołectwo posiada znaczne obszary leśne. Obecnie ich powierzchnia wynosi 300 ha. Corocznie 
odbywa się ścinka drewna. W br. dochód ze sprzedaży zostanie przeznaczony na 
dofinansowanie budowy sieci kanalizacyjnej.  
W ubiegłym roku ze sprzedaży drewna uzyskano dochód w wysokości 41.481 zł. 
Odbyło się cztery Zebrania Wiejskie oraz cztery posiedzenia Rady Sołeckiej. Protokoły 
zostały spisane i przekazane do Urzędu Gminy. 
 
8. Żabno 
Sołtys sołectwa Żabno Bolesław Puka udzielając informacji na temat sołectwa powiedział, że 
w skład majątku wchodzi Dom Ludowy, który w ubiegłym roku został zmodernizowany. 
Dokonano zmiany konstrukcji dachu, dobudowano wiatę od strony wejścia głównego, 
przebudowano główną salę, wstawiono nowe okna.  
W skład majątku wchodzi również las o powierzchni 16 ha i dwa place zabaw. Obecnie w 
Żabnie jest 202 numerów zabudowań, ale tylko 120 jest zamieszkałych.  
Sołectwo uzyskuje dochody z wynajmu pomieszczenia sklepowego w Domu Ludowym, 
sprzedaży drewna i dzierżawy mienia wiejskiego przez stowarzyszenie. W sumie dochody w 
ubiegłym roku wyniosły 19.700 zł. 
W 2010r. odbyły się trzy Zebrania Wiejskie, spotkania Rady Sołeckiej odbywają się 1 lub 2 
razy w ciągu dwóch miesięcy zależnie od potrzeb. 
Środki z funduszu sołeckiego w kwocie  14.400 zł. w 2010r. zostały przeznaczone na: 
1. Sprzątanie przystanków autobusowych – 1.500 zł, 
2. Utworzenie placu zabaw (obok drogi wojewódzkiej) – 2.500 zł, 
3. Koszenie trawy i usuwanie zakrzaczeń na pastwisku i przy drogach gminnych – 2.000 zł, 
4. Remont dróg wiejskich poprzez nawiezienie i rozsypanie kamienia – 4.000 zł, 
5. Wynagrodzenie gajowego (roczne) – 400 zł, 
6. Zakup stołów, krzeseł, zasłon i firan do Domu Ludowego – 4.000 zł. 

Wnioski pokontrolne Komisja sformułuje po dokonaniu kontroli pozostałych sołectw, która 
odbędzie się w dniu 24.03.11r. 
 
Ad. 5. 
Spraw bieżących i wolnych wniosków nie było. 
 
Ad. 6.  
Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 
 

                            
Przewodniczący Komisji 

 
                              Kazimierz Pasztaleniec 
 
Protokołował: 
Inspektor ds.  obsługi Rady Gminy 
 
Piotr Chodur   


